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Horne Sogneforening  

Generalforsamling tirsdag den 27. februar 2024 kl. 19.00 i Horne Hallen 

Formandsberetningen 2023 

Året 2023 har været et almindeligt år for Horne Sogneforening, dog med 

nye tiltag såvel på Smedegrunden som i Vikingelunden.  

Efter generalforsamlingen konstituerede bestyrelsen sig med 

undertegnede som formand, Kurt Burkarl næstformand, Eva Plauborg 

kasserer, Else Jochumsen sekretær. Aksel Hansen, Anton Nielsen og 

Henriette Nielsen som de øvrige bestyrelsesmedlemmer.  

Randi Burkarl og Simon Burkarl er suppleanter. 

I løbet af året er Randi indtrådt i bestyrelsen og erstatter efter 

generalforsamlingen Henriette, der er flyttet til Esbjerg. 

Revisorer: Anni Thomsen og Eva Guldager. 

Smedegrunden 

På sidste års generalforsamling fremlagde Kurt Burkarl en plan for 

Smedegrunden. Vi fik genopført hjørnet på Ole Dinesens hus, efter at 

nedbrydningen havde beskadiget muren. 

Der blev lagt fliser i de 4 felter, hvor udsmykningen skulle laves. Grunden 

blev planeret, og der blev sået græs. Langs Stadionvej og Gunderupvej og 

ind mod HIP’s grund blev opsat et fodhegn. Tak til de frivillige hjælpere. 

Poul Henning Guldager lavede en fantastisk udgave af Horne-manden i 

chaussesten og arbejder i øjeblikket med en skolebog fra Stundsig skole. 

Jeg har set et par billeder af bogen, som han lægger hjemme i Asp, inden 
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den flyttes til Horne. Ligeledes vil han lave en mælkejunge fra Asp mejeri. 

Bjerremose er repræsenteret med den meget berejste møllesten! 

I kan glæde jer til at se det færdige resultat. 

Andelskassens Fond har bidraget med 47.400 kr. i 2 portioner. Tak for 

det. 

Vikingelunden.  

Ved sidste års generalforsamling omtalte jeg, at vi i februar fik 121.309 

kr., som Sogneforeningens andel af solcellepengene. (Hornes andel var på 

621.309 kr.) 

 

Pengene er anvendt til delfinansiering at den nye handicapvenlige sti fra 

shelterne forbi legepladsen, madpakkehuset og rundt i kastanjerundellen. 

Langs stien er der opsat pullerter, som dog ikke er færdigmonteret. 

Der har været afholdt møde med træfælderne, der er blevet vejledt af 

Anni Schröter. 

Vikingelund-banden har lavet løbende vedligeholdelse. Men efter 

anskaffelsen af en kantskærer, er alle stierne blevet beskåret, et stort 

arbejde, som vi håber, kun skal foretages 1 gang om året! Tak for 

indsatsen. 

Aksel har haft sit hyr med hærværk/svineri i toilethuset. En 

mærkværdig handling! Det sidste nye er, at aftørringsservietterne i 

toilethuset forsvinder. 

Vikingestien er blevet forsynet med vejvisningspæle. Ved bækken er 

platformen færdiggjort, og stien er blevet godkendt som hjertesti. Nu 

mangler kun skiltning. Ved toilethuset i infotavlen er opsat et fint kort 

over de forskellige ruter. 

Simon Burkarl og jeg skal have lavet QR-koder til udvalgte steder på 

stien.  

”Giv en hånd til dit nærområde” I 2023 er at der samlet affald onsdag 

den 12. april fra 16.00 til 17.30. Der bliver samlet langt mindre affald end 

tidligere, i år 65 kg. Et godt tegn? Måske er det fordi, at de lokale samler 

affald hele året rundt? Dagen var våd og kold! 
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Julebelysning. Julebelysningen og juletræerne blev i 2023 opsat i 

weekenden 17.-18. november og taget ned 6. januar. Så i år fik sognets 

beboere noget for medlemskontingentet. 

Vi var enige om, at juletræerne ikke behøvede være større end i 22, men i 

år var det nok for meget til den anden side! 

På torvet var der problemer med stikkene til lyskæderne, om det var 

kloakeringens skyld eller almindelig forfald er nu fortid. Vi er lykkedes 

med at have 3 forskellige nuancer af julelys, - det er ikke godt, så det 

kræver opmærksomhed ved opsætningen. 

Julestjernerne i Stundsig, Horne, Bjerremose og Asp var igen flotte. Tak 

for arbejdet til de frivillige. 

Torvedag i 2023 var der frit valg, hvor vi ville have morgenkaffen og 

boderne, idet både Hornelund og Krosvinget var færdigkloakeret. 

Vi valgte igen at tage kaffen på hjørnet af Krosvinget og placere de fleste 

boder ned ad Krosvinget, dog med Brugsens parkeringsplads inkluderet.  

Pokalen for en særlig indsats blev overrakt til Anne Mette Bøttcher for 

hendes mange initiativer i sognet ikke mindst omkring familier med 

nyfødte, og hendes energi ved indsamling af midler til aktivitetsområder 

ved Børnehaven og Skolen.  

Torvedagen arrangeres af Torvedagsudvalget, der er et selvsupplerende 

udvalg under Sogneforeningen, derfor aflægger Eva også 

Torvedagsudvalgets regnskab senere. I udvalget sidder Kjeld Petersen og 

Mads Guldager Klaus Martin Jepsen og Martin Vendelbo. Toastmaster i år 

var Kurt Burkarl. Torvedagen finansieres af indtægter fra 

jerncontaineren, Niels Ølgaards imponerende indtægter går også til 

torvedagen, i år bidrog han med samlet 28.271 kr. Jerncontaineren gav 

18.960 kr. og Niels’ salg gav 9.311 kr. Skjern Bank giver 2.000 kr. til leje 

af hoppeborg. 

Jerncontaineren har været fjernet i en periode, hvor der skulle 

asfalteres ved Miljøstationen. Sdr. Malle har sponseret en anden 

container, der er kommet på plads. Tak for det. 

Æblepressedagen Blev afviklet den 19/9 havde god søgning, og vil blive 

afviklet igen i 2024, hvor der håbes på bedre vejr! 
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Velkomstpakker og Babypakker. 

I 2022 er der uddelt velkomstpakker 23 gange og babypakker 9 gange. I 

skolen har man pt. 81 elever og børnehaven har fyldt op med 55, hvoraf 13 

er vuggestuebørn.  

Snerydningsordningen er stadig et tilbud til vore medlemmer, 

institutioner, boligforeninger og kommunen. Der er 228 mulige betalere i 

Horne og Bjerremose. 56 hvilket svarer til 24 % holder sig udenfor af 

forskellige grunde. 6 betaler ”medlemskontingent” gennem snerydningen!  

Der er blevet talt med Sdr. Malle Maskinstation om indstillingen af 

saltsprederen, idet en del borgere har nævnt for os, at saltet ødelægger 

deres hække. 

Medlemstallet har i mange år ikke været tilfredsstillende. Men nu er 305 

ud af 501 husstande er medlemmer (29 er ubeboede/til salg), hvilket 

svarer til 64%. Tallet dækker over 252, der betaler direkte, 17 

medlemskaber via velkomstpakken og 6 der betaler via snerydningen.  

Det ser ud til, at efter foreningen har fået Mobilepay får flere ordnet 

kontingentbetalingen. Ligeledes hjalp det, at Randi og Simon Burkarl 

lavede deres sjove video på Facebook 

. 

På sidste års generalforsamling blev det vedtaget, at kontingentet skal 

stige til 300 kr. pr. husstand, 150 kr. for enlige, det bliver spændende at 

se, om det har nogen betydning. Ligeledes er der lavet en ny folder, der 

skal med indbetalingskortet ud. 

Sct. Hans fest arrangeres af Sogneforeningen i samarbejde med 4-H. I 

år var der afbrændingsforbud, hvilket også kunne ses på antallet af 

fremmødte. Skoleleder for Trane skolerne Jan Wittrup holdt årets 

”båltale”. Der blev talt om vigtigheden af sammenhold i og omkring skole 

som samfund.  

 Juleoptoget blev afviklet sidste søndag før jul og var tilbage i den vante 

gænge. Nu var der hverken kloakeringsarbejder eller corona. Rigtig mange 

mennesker fulgte Varde Garden rundt i byen og til tattoo foran Hornelund 

Ældrecenter. Slikposer blev som sædvanlig delt ud fra Sognehytten.  
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Fonden til forskønnelse af Horne Sogn. Afkastet af kapitalen kan hvert år 

bruges efter ansøgning. I 2023 valgte vi ikke at uddele penge, hvorimod 

pengene fra 2023 deles ud i 2024 efter ansøgning. Afkastet tilskrives 

flere gange i løbet af året, derfor ved vi først ved årets slutning, hvor 

meget der kan uddeles. Beløbet i 2023 andrager 33.660 kr., heraf er der 

brugt 8.500 kr. til revision. 

Støtteforeningen giver årligt 10.000 kr. til Sogneforeningen. Derudover 

har vi mulighed for at søge om hjælp til særlige udgifter. Det er vigtigt, 

at have gode støtter i baghånden. 

 

Til slut vil jeg takke alle de frivillige, der holder de grønne områder i og 

omkring byen. Arbejdet i Vikingelunden, opsætning og nedtagning af 

julebelysning. Tak for indsatsen. 

Til sidst en ekstra tak til bestyrelsen for godt samarbejde og en fri tone. 

Keld Jochumsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


